
 

Αθήνα, 25.06.2025 

Ερώτηση 

Προς τον Υπουργό Αγροτικής Ανάπτυξης & Τροφίμων 

Θέμα: Σκιές και στη Βιολογική Μελισσοκομία 

Η πρόσφατη επιστολή της Εθνικής Ένωσης Αγροτικών Συνεταιρισμών (ΕΘΕΑΣ) προς 

το Υπουργείο Αγροτικής Ανάπτυξης και Τροφίμων και τον ΟΠΕΚΕΠΕ, αλλά και οι 

καταγγελίες της Πανελλήνιας  Ομοσπονδίας Γεωτεχνικών Δημοσίων Υπαλλήλων 

(ΠΟΓΕΔΥ) αποκαλύπτουν σοβαρότατα προβλήματα αδιαφάνειας, παρατυπιών και 

αθέμιτου ανταγωνισμού στη διαχείριση των ενισχύσεων για τη βιολογική 

μελισσοκομία. 

Σύμφωνα με τα καταγγελλόμενα: 

• Παρατηρούνται σοβαρές στρεβλώσεις κατά την υποβολή αιτήσεων, που 

οδηγούν στην καταστρατήγηση των κριτηρίων ένταξης. 

• Υπάρχει ενδεχόμενη εμπλοκή παρόχων υπηρεσιών και φορέων πιστοποίησης, 

που διευκολύνουν την αλλοίωση της πραγματικής εικόνας των παραγωγών, 

χωρίς να φέρουν καμία ευθύνη. 

• Αναφέρεται ότι η στρέβλωση στη βιολογική μελισσοκομία υπερβαίνει ακόμα 

και την υπόθεση των βοσκότοπων χωρίς ζώα. 

• Το σύστημα ενίσχυσης έχει καταστεί διάτρητο σε μη παραγωγικές, επίπλαστες 

αιτήσεις, με αποτέλεσμα την άνιση κατανομή των δημόσιων πόρων. 

Η ΕΘΕΑΣ προτείνει τρία συγκεκριμένα άμεσα μέτρα: 

1. Πλήρη δημοσιοποίηση των στοιχείων αιτήσεων ανά δράση και περιφερειακή 

ενότητα, σε σύγκριση με τα στοιχεία της προηγούμενης τριετίας. 

2. Δημοσιοποίηση των παρόχων υπηρεσιών και πιστοποιήσεων που 

εμπλέκονται στις αιτήσεις. 

3. Δέσμευση με υπεύθυνη δήλωση των παρόχων για την ακρίβεια των στοιχείων 

και πρόβλεψη ποινικών συνεπειών και επιστροφής αμοιβών σε περίπτωση 

ψευδών δηλώσεων. 

Επειδή οι παραγωγοί που τηρούν τους κανόνες κινδυνεύουν να δουν τις ενισχύσεις 

τους να περικόπτονται, ενώ οι μεσάζοντες να ωφελούνται ανεξέλεγκτα, 

Επειδή είναι ζήτημα δημοσίου συμφέροντος, ισότητας και στήριξης της πραγματικής, 

βιώσιμης γεωργικής παραγωγής, 
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Επειδή πρέπει να σταματήσει άμεσα το καθεστώς ατιμωρησίας και να θωρακιστεί το 

σύστημα ενισχύσεων με ουσιαστικούς ελέγχους και θεσμική λογοδοσία, 

 

Ερωτάται ο Υπουργός: 

1. Τι άμεσα μέτρα σκοπεύει να λάβει το Υπουργείο για να διασφαλιστεί η 

διαφάνεια και η νομιμότητα στις εν εξελίξει και μελλοντικές εντάξεις στα 

προγράμματα βιολογικής γεωργίας, κτηνοτροφίας και μελισσοκομίας; 

2. Σκοπεύει να υιοθετήσει το αίτημα για συνυπευθυνότητα των παρόχων 

υπηρεσιών και πιστοποιήσεων, κατά το πρότυπο της υπογραφής λογιστών σε 

φορολογικά έγγραφα; 

3. Θα δοθούν στη δημοσιότητα τα συγκεντρωτικά στοιχεία των αιτήσεων (ανά 

δράση και περιφέρεια) και των παρόχων που εμπλέκονται, όπως αιτείται η 

ΕΘΕΑΣ; 

4. Σε ποιες ενέργειες έχει προβεί ο ΟΠΕΚΕΠΕ για τη διερεύνηση των καταγγελιών 

της ΕΘΕΑΣ σχετικά με την καταστρατήγηση των όρων ένταξης και τη 

στρέβλωση της πραγματικής παραγωγής; 

5. Πώς διασφαλίζεται ότι οι ενισχύσεις θα καταλήγουν στους πραγματικούς, 

παραγωγικούς βιοκαλλιεργητές και όχι σε μη παραγωγικά ή επίπλαστα 

σχήματα; 

 

Ο ερωτών Βουλευτής 

Ζεϊμπέκ Χουσεΐν 

 




